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Vážení přátelé,

předem bych se rád omluvil 
za takové zpoždění s vydáním 
informačního periodika, po 
kterém jsme vždy volali a které 
je pro fungování obce tak dů-
ležité. Přestože aktuality posí-  
láme emailem, máme nový 
web a mnoho lidí sleduje facebook Malé Úpy, má tiskovina 
tohoto charakteru svoji nezastupitelnou úlohu. I proto bude toto 
vydání obsáhlejší.

Nejdříve mi dovolte malé ohlédnutí za uplynulým obdobím od 
nástupu do funkce na podzim 2014. Především ta doba strašně 
rychle uběhla a během ní se událo mnoho zásadních věcí, 
některé věci se podařily více, některé méně, mnoho věcí 
bohužel nejde tak rychle, jak jsme si představovali. To jen 
na vysvětlenou, pokud jste měli někdy oprávněný pocit, že 
nepostupujeme dostatečně rychle, nepřipravujeme smlouvy, 
nevydáváme faktury atd.

Dvakrát ročně děláme setkání s občany, na nichž probíhá                        
u mnoha témat živá diskuze.  Bylo uspořádáno sezení nad stra-
tegickým plánem. Občas slyším návrhy a kritiku různých našich 
kroků při společných setkáních. Vždy jsme říkali, že budeme rádi 
za aktivní spolupráci na různých projektech v obci, např. náplni 
Galerie Celnice, rozvoji cestovního ruchu, úprav pravidel parko-
vání a vjezdu atd. Od toho jsem asi čekal více a proto bych rád 
vyzval všechny, kteří mají chuť se na něčem podílet a k něčemu 
přispět, nechť se ozvou, budu moc rád.

Budete-li mít jakýkoliv dotaz a prosbu, vždy se na nás můžete 
obrátit. Hezké a slunečné jaro přeje

Karel Engliš

jaro 2017

Maloúpský 
občasník

ÚVODNÍ SLOVO

OBECNÍ ÚŘAD

• Současný tým je: tajemník Lucie (vedoucí úřadu), účetní 
a správce poplatků Tomáš, referentka Ilona (částečný úva-
zek). Na obci dále pracují Robert a Zbyněk a na Infocentru 
Lenka, která byla loni posílena o Martu a přes léto o brigád-
nici Zuzku. Marta po zimě odešla na mateřskou dovolenou 
a nyní domlouváme náhradu.

•  Úřední dny jsou pondělí a středa, v ostatní dny jsme na pří-
jmu, ale již nezaručujeme, že budeme mít čas se požado-  
vané věci okamžitě věnovat a že budeme na úřadu přítomni. 

V každém případě se nejdříve telefonicky domluvte 
na schůzce, na vyzvednutí, případně si vyplňte formu-
láře dopředu, spolupráce pak bude efektivní. Prosím 
o pochopení, nejsme velkým úřadem s mnoha odbory, ře-
diteli odborů, sekretářkami a mluvčím. 

• Přesunuli jsme úřední desku od Infocentra k úřadu. Cílem 
bylo oddělit turistickou funkci Infocentra, kde navíc bylo 
vkládání dokumentů na desku v prudkém větru někdy 
takřka nemožné.

• Komunikace obce a úřadu směrem k občanům probíhá 
prostřednictvím úřední desky fyzické a elektronické, 
emaily rozesílanými na nám známé adresy, publikováním 
příspěvku na webovou stránku, do sekce Občan/Novinky. 
Poohlížíme se také po aplikaci, která bude schopna 
rozesílat hromadné SMS.

ZASTUPITELSTVO OBCE
Hned na začátku rezignoval Tomáš Valer z uskupení Patrioti, 
který nechtěl pokračovat z nedostatku času, a na jaře 2015 
i Martin Prokop. Na jejich místa se dostal Pavel Urban 
a Jaroslav Jirotka. Nutno říci, že na práci zastupitelstva není 
vidět „stranická“ nevraživost, ale všichni se snaží hlasovat, aby 
se dařilo realizovat dobré věci pro obec.

Připomínáme, že zasedání zastupitelstva obce jsou veřejná                  
a pokud si přejete cokoliv projednat, vznést dotaz, okomentovat, 
tak se přijďte podívat.

Likvidace Malá Úpa, s.r.o.
Po dlouhých letech se nám podařilo zlikvidovat Malou Úpu, s.r.o. 
Prvním krokem bylo odvolání likvidátora Michala Voříška, který 
od svého jmenování v roce 2012 neudělal ve věci likvidaci zhola 
nic. Přestože panovaly reálné obavy o fi nančním hospodaření 
této společnosti, nebyl čas na podrobné zkoumání minulosti. 
Ani Policie ČR nechtěla do této chvíle hospodaření společnosti 
dále zkoumat.

Přišli jsme o 10 mil Kč
Od roku 2008 do roku 2015 odčerpal účetní Voříšek z obecní 
pokladny cca 10 mil Kč. Jak to udělal? Především využil situace, 
kdy se hospodářská činnost Infocentra neuváděla v rozpočtu                
a tudíž ji nikdo nekontroloval. Přestože byla obec i pan Voříšek 
na tento problém pravidelně upozorňováni, nestalo se nikdy nic. 

Ze zatím dostupných informací není pravděpodobné, že se obec 
vrácení ukradených peněz dočká. Přesto činíme všechny kroky, 
aby nám byl dluh postupně splácen.

FINANCE
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Příjmy a výdaje z úvěr.fi n.oper. 65 000
Pojištění  55 000
Výdaje celkem 8 886 730
 
Saldo (příjmy – výdaje) 140 730
 
FINANCOVÁNÍ 
Stav bankovních účtů (příjem) 10 546
Splátky úvěrů (výdaj) 365 200
Hospodářská činn. - infocentrum (příjem) 213 924

Dary poskytnuté obci
Abychom mohli realizovat některé projekty, svojí nezastupitelnou 
úlohu mají dary od místních podnikatelů a občanů. Kromě 
dobrého pocitu je ve většině případů možno si dar odečíst 
od svého základu daně. 

Peníze můžete obci darovat bezúčelově nebo si vybrat 
fi nancování vybraného projektu. 

V roce 2016 jsme dostali fi nanční příspěvky od následujících 
osob/fi rem: Zuzana Elišáková, Karel Franc, Javor, Krista 
Launová, Jan Menger, Pivovar Trautenberk, Restaurace 
U kostela, SKiMU, Věchetovi, Marek Vodenka, František 
Vysloužil, Pavel Weikert, Zmítkovi, Wacom. A v roce 2017 
se přidali další: Ladislav Ornst a Petr Matuška. Tak prosím 
pokračujte…

Dotace
Dotace jsou výsledkem nespravedlivého rozdělování daní 
malým obcím. Kolem dotací se točí lidé na ministerstvech, 
fondech, krajích, a protože jsou komplikované, své služby nabízí 
různé agentury. Pokud někdo dotacím nerozumí, jsou připraveny 
školící agentury, které školí dotační agentury i města či obce. 
Jen z tohoto výčtu je patrné, že dotace jsou administrativně 
a fi nančně náročné. 

Pokud titul dotace odpovídá našim potřebám, snažíme se 
mít připravenu dokumentaci a pokud má dotační titul nízkou 
spoluúčast obce, tak se pokoušíme na ně dosáhnout.

2015
• Dotace na úpravu běžeckých tras
• Dotace na mobiliář
• Dotace na Infocentrum

2016
• Dotace na zeleň a orientační systém
• Dotace na Infocentrum
• Dotace na intenzifi kaci ČOV Černá voda 
 (Ministerstvo zemědělství)
• Dotace na dofi nančování ČOV Černá voda 
 (Královéhradecký kraj)
• Dotace na úpravu běžeckých tras

2017
• Oprava střechy márnice, vchodu na hřbitov, narovnání věžičky, 

oprava soklu a 3 božích muk

Chystá se
• Přeshraniční spolupráce s Kowary: Hornictví a Galerie Celnice
• Přeshraniční spolupráce: Závody rohaček a Krakonošovy 

toulky
• Vybudování a oprava chodníků

Jaké kroky byly učiněny, aby se již něco podobného neopakovalo?

Věříme, že se již nic takového opakovat nebude, přesto byly 
nastaveny kontroly, které by podobným únikům měly zabránit:

• schvalování všech faktur tajemníkem nebo starostou
• důsledná kontrola výpisů z účtů na faktury
• průběžná práce s rozpočtem a rozpočtovými opatřeními

Rozpočet 2017
Díky rozpočtovému rozdělení daní, které nepřeje malým obcím 
jako jsme my, se do daňových příjmů obce dostane jen málo 
(pouze daň z nemovitostí zůstává obci 100%). Daňové příjmy 
„dorovnáváme“ výběrem ubytovacích poplatků a poplatků za 
vjezd.

Velká část výdajů jsou mandatorní nebo běžně se opakující 
výdaje. V rozpočtu 2017 je zapojeno také 2 609 Kč 
nemandatorních výdajů, které budou použity na různé projekty.

Jak vypadá rozpočet obce na rok 2017?

PŘÍJMY 
Daňové příjmy celkem 5 012 360
Daň z příjmů zaměstnanci  580 000
Daň z příjmů fi rmy 500 000
DPH 1 000 000
Ubytovací poplatky 1 050 000
Poplatky z vjezdu  200 000
Daň z nemovitostí 1 500 000
Ostatní 182 360
Nedaňové příjmy celkem  4 015 100
Cestovní ruch 453 000
Silnice 210 000
Pitná voda - vodovod 450 000
Odváď. a čištění odpad. vod 1 200 000
Bytové hospodářství (pronájem bytu) 60 000
Pohřebnictví (pronájem hrobových míst) 5 000
Komunální služby a územní rozvoj 1 130 000
Sběr a odvoz komunálního odpadu 230 000
Využívání a zneškodňování ostatních odpadů            60 000
Péče o vzhled obcí a veř.zeleň  100 000
Činnost místní správy 116 500
Ostatní 600
Příjmy celkem 9 027 460

VÝDAJE  
Cestovní ruch - propagace, marketing 1 398 820
Neinvestiční transfery obcím 280 000
Silnice 470 000
Pitná voda  295 000
Odvádění a čišťění odpadních vod 1 310 000
Ostatní záležitosti kultury 266 000
Zál.kultury,církví a sděl.prostř. 205 000
Ostatní tělovýchovná činnost 50 000
Veřejné osvětlení 178 000
Územní plánování 100 000
Kom.služby a územní rozvoj 30 000
Sběr a odvoz odpadů 450 000
Péče o vzhled obcí a veř.zeleň 1 290 310
Ochrana obyvatelstva 10 000
Městská policie Trutnov 50 000
Požární ochrana 70 000
Zastupitelstva obcí 313 600
Činnost místní správy 2 000 000
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HASIČI

Po mnoha jednáních a rozhovorech s našimi hasiči 
a odborníky z HZS a po důkladném zvážení jsme se 
rozhodli ponechat na Malé Úpě minimalizovanou Jednotku 
sboru dobrovolných hasičů o zmenšeném početním stavu,                   
tedy 1+3. Velitelem jednotky je Pavel Kindl, který má 
potřebnou odbornou způsobilost a po schválení HZS kraje 
byl starostou do funkce velitele jmenován. Vedle jednotky 
sboru dobrovolných hasičů stále funguje Sbor dobrovolných 
hasičů v čele se starostou Frantou Jeňkem.

Již nyní je třeba říci, že naši hasiči jsou jedni z těch aktivních, 
kteří pomohou, když je potřeba a za to jim děkujeme! 

STRATEGICKÝ PLÁN
Strategický plán je dokumentem, který na základě analýzy 
současného stavu ukazuje, kde bychom chtěli mít obec za 
řekněme 10 let. Se stragtegickým plánem nám pomáhala 
agentura CIRI a zastupitelstvem obce.

ÚZEMNÍ PLÁN

Starý územní plán z roku 2006 byl aktualizován změnou 
č. 1 a v roce 2013 byla zahájena práce na novém územním 
plánu. Ze všech stran nám bylo doporučeno, abychom 
na novém územním plánu pokračovali, protože bude lépe 
vyhovovat současnému stavebnímu zákonu.

Sestavili jsme stavební komisi, jejímž úkolem je kromě 
openentury jednotlivých projektů také spolupracovat a radit 
obci při sestavování územního plánu. Nyní jsme ve fázi 
přípravy zadání, dle kterého zpracovatel územního plánu 
(fi rma Urbaplan) zpracuje návrh územního plánu. V současné 
době evidujeme cca 50 žádostí o změnu územního plánu. 
Jak bylo deklarováno, a názory lidí to jednoznačně potvrdily, 
chceme mít Malou Úpu nezastavěnou, proto se u žádostí 
budeme řídit pouze tím, zda daný projekt je pro obec Malá 
Úpa užitečný. Zatím je však drtivá většina žádostí pouze 
žádostmi o postavení rekreační chalupy v Malé Úpě, a to 
ještě na lučních pozemcích.

Proces tvorby územního plánu je pomalý, předpokládáme 
jeho dokončení do poloviny roku 2018.

Pokud uvidíte v obci stavební ruch, potom vězte, že se jedná 
o stavby, které byly umožněny starým územním plánem 
z roku 2006 nebo změnou č. 1 územního plánu z roku 2013.

SILNICE V OBCI

Postupně jsou prováděny opravy větších děr v místních 
komunikacích. Nerovnosti jsou však  v celé délce komunikace 
a jediná možnost je její kompletní rekonstrukce. 

V roce 2016 jsme postavili nové svodidlo u penzionu 
U mlýna, do kterého v zimě často narážela klouzající se vozidla 
jedoucí do Spáleného Mlýna.

Na podzim 2016 jsme opravili most u Apaluchy a most 
u Modré hvězdy. A když jsme u mostků, tak hasiči udělali nové 
mostky na běžkařském okruhu Haida. Děkujeme všem!

VJEZDY, PARKOVÁNÍ

• V zimě 2015/2016 jsme instalovali novou závoru na začátek 
komunikace k Černé Vodě. Svůj účel splnila a letos díky sněhové 
pokrývce nedochází k průjezdům auto okolo Horské službě. 
V těchto místech jsme navíc instalovali zábrany.
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VODNÉ A STOČNÉ 2017

Cena vodného a stočného je dána výpočty Ministerstva 
životního prostředí, které přispělo na vodovod a kanalizaci. 
Postupuje se podle tabulek a v zásadě není jiná možnost, jak 
této ceně uniknout. Na rok 2017 se však podařilo dojednat 
s SFŽP jiný mechanismus výpočtu ceny a tím jsme mohli 
konečně snížit cenu vodného a stočného.

vodné 32,43 Kč (2016: 34,41 Kč)
stočné 65,72 Kč (2016: 71,36 Kč)

celkem 98,15 Kč (2016: 105,77 Kč)

ODPADOVÉ HOSPODÁŘSTVÍ

Poplatek za tříděný odpad podnikatelům se snížil ze 100 Kč 
na 60 Kč a přesto jsme dosáhli dvojnásobného výběru peněz 
než v minulých letech. Děkujeme za férový přístup a za to, 
že se většina z vás zapojila do systému.

Malá Úpa je díky své velikosti a množství tříděného odpadu 
na špičce v žebříčku „čistých“ obcí. Výsledkem je každoroční 
absolutní vítězství a odměna 130 000 Kč. 

VZHLED OBCE

Sekání
Díky oslavám 450 let výročí obce Malá Úpa jsme byli všichni 
mnohem pilnější při sekání pozemků. Za to všem patří díky. 
Kromě toho jsme přes léto uspořádali soutěž Rozkvetlá Malá 
Úpa, ani ne proto,  abychom mezi sebou skutečně soutěžili, 
ale abychom se trochu přinutili udělat naše okolí hezké. V hezké 
tradici budeme v létě pokračovat.

• V zimě je důležité si uvědomit, že místní komunikace nejsou 
v souladu s plánem zimní údržby udržovány a frézovány, 
protože slouží jako zimní cesty turistům a rolbám a skútrům 
boudařů. Nejproblémovější situace jsou na začátku a konci 
zimy, kdy není moc sněhu. Jak potvrzuje letošní konec zimy, 
každý vidí situaci jinak, a vždy výhradně ze svého subjektivního 
pohledu. Na obci však musíme situaci vyhodnotit tak, aby 
vyhovovala co nejvíce lidem. Někdy to však nejde… 

• Jedinou výjimkou je silnice vedoucí Novými Domky k točně 
u Moravanky, kterou si frézuje SKiMU kvůli skibusům.  

• Do budoucna zvažujeme změnu systému ovládání závor, 
protože v současné době je v oběhu tolik ovladačů, že je velmi 
obtížné vjezd kontrolovat. Navíc některé ovladače již správně 
nefungují a jejich pořízení stojí peníze. 

• Letos jsme instalovali zónové značky, které sdružují všechny 
potřebné značky včetně zákazu vjezdu automobilů v vyšší 
hmotností než 3,5 tuny. Tyto automobily mohou do zákazu 
pouze s povolením obce, v případě staveb se stavebním 
povolením pouze pokud stavebník uzavře s obcí smlouvu 
o zvláštním užívání komunikací. Po zkušenostech z léta se 
však ukazuje, že se zónová značka jeví jako komplikovaná 
a nepřehledná. Budeme dále sledovat a pokud bude narůstat 
počet aut vjíždějících bez povolení do zóny, značku upravíme.

• Na Radě KRNAP byla schválena deklarace za přísnější kontrolu 
parkování v národním parku. A nebude se jednat pouze o objekty 
ležící za zákazovou značkou mimo hlavní silnici, ale kdekoliv 
na území Malé Úpy. Letos v zimě bylo např. parkování u objektů 
u hlavní silnice nedisciplinované, některé objekty si pletou 
chodník s parkovištěm a umisťují u sebe chumel automobilů. 
Proto dopředu upozorňujeme na to, že všechny objekty v Malé 
Úpě budou muset mít schváleny parkovací místa od správy 
KRNAP a doporučujeme již v tomto směru vyvíjet aktivitu.

Během roku 2017 chceme upravit sběrný dvůr Celnice, aby 
kontejnery byly umístěny za zástěnou a navíc byly k dispozici 
sběrné domečky na pytle na odpady. Řešení sběrného 
prostoru ve Spáleném Mlýnu není tak jednoduché.

Na rok 2017 se podařilo zajistit u směsného odpadu pro 
nepodnikatele výrazné snížení ceny: známka na týdenní 
svoz popelnice (110 l) stojí 1.970 Kč včetně DPH. Vedle toho 
bude obec přeprodávat ještě pytle za 80 Kč včetně DPH 
a jednorázové známky na popelnice za 80 Kč včetně DPH.

Data svozů
• Úterý - směsný komunální odpad (jezdí se později 

odpoledne, kolem 17:00)
•  Pátek  odpoledne - plasty 
•  Sklo - většinou funguje tak, že svozový vůz vezme 

s ostatními obcemi

ČOV ČERNÁ VODA
Důležitým momentem je letošní intenzifi kace ČOV Černá voda, 
která již kapacitně nesloužila a bránila připojení nových objektů 
(cílový stav je ekvivalent 1 500). Navíc již dosluhovala ČOV 
Družba, která bude na ČOV Černá voda napojena. V budoucnu 
se do Černé vody napojí i objekty napojeny v současné době 
na ČOV U silnice. Nová ČOV je opravdu hezká, zvenčí i zevnitř, 
na jaře domluvíme prohlídku čistírny.

Celková cena za dílo 9.790.441 Kč bez DPH. Z toho jsme dostali 
dotaci od MZE ve výši 6.637.053 Kč, z Královéhradeckého kraje 
900.000 Kč a podíl obce činil 2.253.388 Kč.

V horším stavu je však kanalizace, letos opravíme některé 
šachty a uvidíme, zda se podaří snížit nátok balastních vod 
do kanalizace.
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Lavičky a koše 
V obci máme 10 „designových“ pěkných laviček, pořídili jsme 
i 3 koše. U košů budeme s konečným řešením sběrného místa 
zvažovat jejich rozšíření, případně zlepšení funkčnosti z pohledu 
třídění.

Most Apalucha/Modrá hvězda 
Most Apalucha byl v katastrofálním stavu, byla opraven včetně 
základů. Most u Modré hvězdy byl opraven jen na vozovce.

Reklamy v obci
Jak jsme informovali na setkáních s občany, nechceme mít 
obec posetou reklamními cedulemi. Chceme ji mít pěknou 
a kultivovanou. K navigaci na chalupy a penziony bude sloužit 
nový orientační systém, který by měl fungovat od jara 2017.

Až bude orientační systém hotov, budeme postupně vypovídat 
smlouvy o umístění reklamy. Reklamu si mohou podnikatelé 
přemístit na předem určená reklamní místa.

Orientační systém
Orientační systém je již několik měsíců navržen, ale jsou 
problémy s technickou realizací. Nyní jsme snad u konce 
s hledáním vhodného řešení a předpokládáme výrobu a instalaci 
na jaře 2017.

Zeleň
U parkoviště Zátiší je vysazena nová alej a stromy u garáží. 
Před celnicí se začíná připravovat úprava plochy, instalace 
chodníčku, schodů, stojanů na kolo a vůbec zkulturnění celého 
prostoru. Bude dokončeno na jaře 2017.

Sběrné místo úprava Pomezky
Původně jsme zvažovali instalaci polopodzemních kontejnerů, 
ale po hlubší úvaze jsme nakonec do tohoto nevyzkoušeného 
řešení nešli. Místo toho máme připraven návrh dispozice 
sběrného místa. Protože jsme nešli cestou polopodzemních 
kontejnerů, nedosáhli jsme ani na dotaci. Úpravu prostoru 
budeme zřejmě fi nancovat z našich peněz.

Rekonstrukce chodníků v Malé Úpě
Chceme využít dotace od SFDI a zrekonstruovat chodníky 
na Pomezních Boudách a ve Spáleném Mlýnu.

CO SE CHYSTÁ

Výtvarné dílo v obci
Prostor před Celnicí bude sloužit stále jako nouzové zimní 
parkoviště, ale bude mít úplně nový vzhled. Uprostřed tohoto 
prostoru bychom měli rádi výtvarné dílo, dominantu či symbol 
Malé Úpy (sochu, mohylu, nápis…). Během letošního roku 
bychom rádi vypsali soutěž na vytvoření výtvarného díla.

Márnice
Po opravě fasády márnice budeme v letošním roce opravovat 
šindelovou střechu, stejně tak opravíme i stříšku na vstupu 
na hřbitov.

Oprava kanalizace
Budeme opravovat některé šachty na staré kanalizační stoce 
a pokusíme se snížit množství balastních vod tekoucích do ČOV 
Černá voda.

Pronájem bytu na celnici (bývalý byt Kopeckých)
Protože jsme do konce roku nebyli schopni sehnat řemeslníky 
na renovaci bytu v budově úřadu na Celnici, rozhodli jsme, 
že byt krátkodobě pronajmeme ve stavu v jakém je, lyžařské 
škole Pomeski. V květnu proběhne rekonstrukce. A od 1. června 
bude byt k dispozici. Kdo má o dlouhodobý pronájem zájem 
hlašte se. Cílem je byt pronajmout někomu, kdo byt využije 
celoročně.

Kniha 450 let založení Malé Úpy
Knihu, která by zmapovala historii Malé Úpy jsme chtěli vydat 
v roce 2016, ale nedostali jsme dotaci a navíc fi nanční kalkulace 
výroby byla příliš vysoká. Nyní jsme požádali kraj o příspěvek 
ještě jednou, tak uvidíme.

CESTOVNÍ RUCH
Logo a vizuální styl
Grafi cká fi rma Dynamo design pro Malou Úpu připravila 
jednoduché a krásné logo spolu s celkovým vizuálním stylem. 
Logo jsme umístili na budovu celnice a také na Infocentrum.

Pašerák
Dalším vítaným počinem byl Pašerák, minicyklobus jezdící 
každou sobotu v ranních hodinách z Trutnova přes Pomezní 
boudy až do Kowarů a Karpacze a odpoledne zase zpět. 
Loni poprvé až do Harrachova. Harrachov nám přispěl na 
provoz Pašeráka 50%. Na letošní rok zvažujeme jezdit i ve 
čtvrtek a pátek.
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Tisícovky
Projekt Tisícovky spatřil světlo světa již v roce 2015 a ukazuje 
se, že výrazně přispěl ke spokojenosti hostů. Negativum 
projektu je vandalismum u kleštiček a sloupků na tisícových 
vrcholech. 

Malá Úpa - velká zábava
Společně se SKiMU a Pomeski jsme v zimě organizovali pro 
naše hosty, ale i pro místní, sportovní a kulturní zábavu. Jsme 
přesvědčeni, že je nutné hostům nabídnout i něco jiného než 
sportovní vyžití, a ohlasy hostů nás o tom přesvědčily.

Byli bychom rádi, pokud bychom mohli na akcích potkávat 
více místních, a také prosíme všechny boudaře, aby 
se snažili o maximální propagaci akcí na svých nástěnkách, 
vložením letáku či upoutávky třeba již do rezervačního 
emailu, umístěním na svých webových stránkách, sdílením 
na Facebooku atd. 

V zimě se za podpory SKiMU rozjela řada koncertů, které 
nám mohou závidět široko daleko. Koncerty se odehrávaly 
v Pivovaru Trautenberk 
a v oživlém hotelu Hořec.

Bankomat
Je to už skoro historie, ale v Malé Úpě máme od roku 2015 
konečně bankomat a přestože jsme částečně přišli o příjem 
ze směnárny, znamená to zcela jistě zlepšenou službu 
naším hostům, ale i všem občanům Malé Úpy. V Infocentru 
je možno také za nákupy platit kartou.

Letáky zima
Po trhací mapě jsme na sklonku roku pořídili 10.000 ks 
zimních letáků. Chystáme nyní letáky na léto a snad i bohatší 
brožuru o Malé Úpě.

Prodejchej si Krkonoše
Svazek obcí Východních Krkonoš pořídil propagační video 
o našem regionu, které ukazuje nejhezčí místa včetně Malé 
Úpy. V hlavní roli je Jakub Brádler, kterého režisér náhodně 
oslovil, když běžel kolem Nových Domků. Video je k dispozici 
na našem webu a na youtube.

AKCE
Hlavní akcí loňského roku byly oslavy 450 let obce Malá Úpa. 
V pátek byly zahájeny vernisáží výstavy fotek „V tichu ateliéru 
Josefa Sudka“, následoval úžasný koncert Blue Effectů 
na Bowlingu a v sobotu oslavy vyvrcholily Jarmarkem u kostela.  
Letošní Jarmark bude opět u kostela.

Vlajkové akce v Malé Úpě, které byly a budou pořádány 
každý rok:

• Závod rohaček
• Dětský masopust
• Krakonošovi lyžníci - 18.3.2017
• Moopstock - 25.3.2017
• Poslední mazání - 28.3.2017
• Jarmark - sobota 24.6.2017
• Fotofest, 30.6. - 1.7.2017 
• Krakonošovy toulky - sobota 9.9.2017
• Rozkvetlá Malá Úpa
• Maloúpská vařečka - sobota 30.9.2017
• Drakiáda - sobota 28.10.2017
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KULTURA
Galerie Celnice
V Galerii již proběhlo 
několik velmi zdařilých 
výstav, po Bohdanovi 
Holomíčkovi vystavoval 
KRNAP, poté Jiří Havel, 
poté opět KRNAP se 
svými letci a ptáky, aby 
léto 2016 patřilo výstavě 
fotek polského fotografa 
Janusze Moniatowicze. 
 září proběhla výstava černého humoru The Tap Tap. A letošní 
zima patří truvnoskému fotografovi Ctiborovi Košťálovi.

Kromě toho je Galerie místem pořádání dalších akcí 
pro místní i hosty: přednášky Horské služby, cestopisné 
přednášky, přednášky o lavinách, vyprávění hvězdáře, 
diskuzní posezení se zajímavými osobami atd.

V letošním roce se v Malé Úpě Galerii Celnice bude konat 
Mezinárodní festival horské fotografi e „Fotofest“ (30.6.-1.7.) 
a mezinárodní festival outdoorových fi lmů (8.-10.12.).

Koncerty
Uspořádat koncert není kvůli špatné akustice a kapacitě 
v Galerii možné, o to více podporujeme koncerty v obci. 
V zimě se velké popularitě těšila série koncertů 
prezentovaných pod názvem Malý festival na Malé Úpě. 

Kostel sv. Petra a Pavla
Jednáme s farností o bezplatném převodu kostela sv. Petra 
a Pavla na obec Malá Úpa. Zvažujeme pro a proti a zatím se 
nám zdá, že „pro“ převažují. Kostel je symbolem Malé Úpy a 
pokud chceme, aby hezky vypadal, musíme se o něj i starat. 
A pakliže bude kostel ve vlastnictví obce, bude snadnější 
přístup k fi nancím. Rozhodovat o převzetí kostela budeme 
během letošního roku.

KOMUNITA MALÁ ÚPA

Jedním z hlavních cílů našeho snažení bylo vylepšit 
vztahy v obci. Přestože to není jednoduché a stále 
to není ideální, určitě došlo k částečnému zlepšení vztahů. 
Důležité je se potkávat a ne sedět za pecí a kecat. 
Pro komunitní akce je Galerie Celnice jako stvořená. 
Může se v ní pořádat jakákoliv místní akce, kroužek či cvičení 
(např. cvičení jógy). Stačí být aktivní a takovou komunitní 
akci uspořádat.

Jaké další komunitní akce jsou během roku?
• Poslední mazání
• Úklidová akce jarní a podzimní
• Čarodějnice
• Den dětí
• Jarmark a možná i letos pálení milíře
• Rozkvetlá Malá Úpa
• Rozsvěcení stromku
• Bowling Cup Malá Úpa
• Fotbalové zimní soboty v hale (19:30)

SPORT

• Sportem č. 1 je jistě v zimě lyžování. Nevím, jestli všichni ví, 
že Malá Úpa má svůj lyžařský oddíl. SKI klub Skimu funguje 
již čtvrtou sezonu a jeho členská základna se pohybuje 
kolem deseti dětí a je zaměřen na sjezdové lyžování. 
Členy se mohou stát děti, které již lyžovat umí a chtějí své 
dovednosti zdokonalit a případně si i zazávodit, ale i děti, 
které s lyžováním začínají. Aktuální informace na facebooku 
Ski klub Skimu. Případné přihlášky a další informace o klubu 
rád zodpoví předseda klubu, Vladimír Křiček, tel. 603 583 891,                                                              
email: skskimu@gmail.com.

•  Během zimy se konaly fotbálky ve sportovní hale vždy v sobotu 
od 19:30.

•  Mimo zimu mnoho z nás jezdí na kole. Nechali  jsme vyrobit 
cyklistické dresy Malá Úpa, pokud bude o dresy zájem, 
můžeme dresy doobjednat. Přihlášky na Infocentru.

•  V prosinci se obnovila tradice bowlingového turnaje „Malá Úpa 
Bowling Cup“, který bude opět na začátku prosince.

•  Pavel Tomáš ze Sokolích zprovoznil přírodní kluziště, bylo 
to sice jen na pár dnů, ale nabyté zkušenosti určitě příští zimu 
zúročí.
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NABÍDKA

Pracovních míst
• Obec hledá kronikáře. Zájemci nechť se hlásí na obecním 

úřadu.

Pronájem bytu 
• Obec Malá Úpa od června či července dlouhodobě 

pronajme zrekonstruovaný byt 3+1 v budově obecního 
úřadu. Pro bližší informace se obraťte na obecní úřad.

Služeb
Pokud někdo chcete nabídnout své služby, potom můžete 
zdarma inzerovat v Občasníku, ale i na webu v sekci Občan/
Nabídka služeb.

Z poslední nabídky vybíráme:
• Oprava TV a satelitní techniky - Josef „Kopejda“ Kopecký, 

tel. 602 615 800, email: tamasat@tiscali.cz.

OBČASNÍK HLEDÁ NÁPADY

Máte nápad na rubriku či článek do Občasníku? Případně se 
chcete na Občasníku i podílet? Ozvěte se!

Zajímavé nabídky služeb budeme inzerovat zdarma. 
V Občasníku mohou inzerovat i podnikatelé, v případě zájmu 
o inzerci se obraťte na Obecní úřad.

Téma do příštího podzimního Občasníku
Chceme mít v Malé Úpě školku?

V roce 2017 očekáváme tato významná jubilea. Všem 
gratulujeme a přejeme mnoho zdraví do dalších let!

• Fajtlová Drahomíra 90 let
• Lofová Alena 83 let
• Malý Josef 80 let
• Mohorn Horst 75 let
• Patzeltová Jana 70 let
• Hrabal Jan 65 let
• Hanuš Miloslav 65 let
• Havelková Vladimíra 55 let
• Sita Petr 50 let
• Kulík Martin 50 let
• Kopecký Tomáš 50 let

SPOLEČENSKÁ KRONIKA

PIVOVAR TRAUTENBERK

10. prosince 2016 byl v místě bývalé Tippeltově boudy 
a Družby otevřen maloúpský Pivovar Trautenberk. Akcionáři 
pivovaru jsou maloúpští boudaři, kteří pivo točí ve svých 
restauracích. Pivovar do Malé Úpy přiláká více hostů a jestli 
vydrží svůj slib, že bude otevřen 365 dnů v roce, tak i celoroční 
možnost práce pro své zaměstnance. Bylo zvažováno, jestli 
by se obec neměla také stát akcionářem, ale nakonec bude 
pouze v pozici „čestného“ akcionáře. Přejeme pivovaru 
do dalších let mnoho štěstí!


